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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 3. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 11. 5. 2023 v 15:00 hod. 

Zasedací místnost, Správa služeb hl. m. Prahy, Ke Křížkám 785/8, 10700 Praha 15 - Dubeč 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Ing. Jan Hora, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. 

Martin Pacovský, Stanislav Šimek, Miloslav Ondra, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: Mgr. Karel Hanzlík, MUDr. Tomáš Kaštovský, Mgr. Jiří Knitl  

Hosté: Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, Mgr. Ludvík Klema - ředitel Městské policie hl. 
m. Prahy, brig. gen. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. Petr Matějček - ředitel 
Krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy, MUDr. Petr Kolouch - ředitel ZZS HMP   

Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP      
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Tisky na vědomí 

4. Zpráva o činnosti MP Praha za duben 2023 

5. Zpráva o činnosti ZZS za duben 2023 

6. Zpráva o činnosti KŘP za duben 2023 

7. Zpráva o činnosti HZS hl. m. Prahy za duben 2023 

8. Zpráva o činnosti SS HMP za duben 2023 

9. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP a poděkoval řediteli Stařeckému ze SS HMP za seznámení se základním fungováním a činností SS 
HMP a dále za prohlídku cvičného polygonu a uskladnění protipovodňových opatření a techniky. Také poděkoval 
zástupcům odboru bezpečnosti Magistrátu za prezentaci týkající se ochrany hl. m. Prahy před povodněmi. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
přijato (7 - 0 - 0) 

 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Mgr. Martin Hrubčík, MBA. 

přijato (7 - 0 - 0) 
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3. Tisky na vědomí 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček. Sdělil, že se jedná o tisky, které budou projednávány na 
Zastupitelstvu HMP. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - požaduje, aby jednorázové přímé dotace, mimo klasické dotační řízení, byly pro jednotlivé 
organizace řešeny pouze jednou. Reagoval na tisk týkající se dotace pro organizaci RomPraha, z.s. 
 
ředitelka Štalmachová - doplnila, že tato dotace je vyplácena v souvislosti s migrační krizí (na sociální služby). Pro 
neziskové organizace pomáhající tímto způsobem, tyto dotace byly řešeny individuálně, nikoliv přes klasické dotační 
řízení. 
 
člen výboru Hora - reagoval s tím, že dotace, dle jeho pohledu, se netýká pouze migrační krize, a je třeba si dávat 
pozor, aby organizace žádající o dotace takto neobcházely klasické dotační řízení. 

 

4. Zpráva o činnosti MP Praha za duben 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, náměstek pro výkon služby MP HMP. Informoval, že v 
současné době se více zaměřují na činnosti směřující k zajištění veřejného pořádku. Požadavky na MP HMP se 
stupňují, i ze stran jednotlivých samospráv, nicméně relevantní řešení současná situace nemá. Plánují předložit panu 
primátorovi další opatření, benefity, které by stabilizovaly/zlepšily personální situaci u MP HMP. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz na přestupky na úseků zbraní a střeliva, zda se jedná o stejné případy které reportuje 
PČR. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že i když se jedná o přestupek, tak jej většinou předávají jako podezření z trestného 
činu (např. expertům z PČR). Ano, může se jednat o duplicitu. 
 
člen výboru Hrubčík - vznesl dotaz, zda jsou nadefinovaná místa v Praze, kterým je třeba se věnovat více (např. 
Anděl), nebo je řešena Praha standardně jako celek. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že na přímý pokyn pana primátora mají obě policie zajišťovat nadstandardní opatření v 
lokalitě Anděl. Opatření mají velmi dobrou odezvu u občanů, politiků, méně pak u novinářů. Situace se zlepšila, 
nicméně vyhodnocení přijde na konci května. Tím, že jsou řízeni primátorem, tak k tomu přistupují celoměstsky. 
Hlídky jsou posilovány i na jiných místech, která nejsou tak mediálně zajímavá. Je otázkou jaká je míra rizika, aby bylo 
řečeno, že je určité místo nebezpečné. Z jeho pohledu v Praze takové místo není, jako je to jinde v evropských 
metropolích, nicméně občané se mohou cítit méně bezpečně. Pro potřeby členů výboru může zpracovat výčet míst, 
kde evidují více stížností, ale toto se neodráží ve statistice a už vůbec ne v kriminalitě. 
 
člen výboru Hora - reagoval s tím, že ke statistice by mohla přibýt pocitová mapa bezpečí, a díky tomu by mohlo dojít 
k zajímavým porovnáním. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že existují mapy bezpečí, které spadají pod MV ČR. Analýza pocitu bezpečí se 
prováděla před cca 5 lety a nechával si ji zpracovávat Magistrát. 
 
člen výboru Hrubčík - požádal, aby toto bylo na příštím jednání zařazeno jako samostatný bod. 
 
předseda Ptáček - reagoval s tím, že je potřeba si nadefinovat o čem přesně chtějí jednat. Existuje více materiálů a 
dat. Přislíbil, že se na jednotlivé mapy podívá a rozešle, členům výboru, odkazy. Požádal, aby součástí tohoto 
materiálu byla informace týkající počtu strážníků v rámci MHD (jejich navýšení a vyhodnocení). 
 
náměstek Klema - sdělil, že zpracuje materiál, který bude zahrnovat potencionálně nebezpečná místa z hlediska MP 
HMP a k tomu zakomponuje i informace týkající se strážníků v MHD. 
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5. Zpráva o činnosti ZZS za duben 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Uvedl, že za duben 2023 
neevidovali žádné mimořádné události ani výkyvy ve statistikách. Vyzdvihl zvyšující se počty úspěšných resuscitací, 
zejména ve spolupráci s policií. V rámci Prahy a Středočeského kraje se plánuje přesné rozmístění pacientů po 
resuscitaci (ti co musí být napojeni na mimotělní oběh). Shoda panuje mezi ZZS HMP i lékaři jednotlivých center. 
Proběhlo jednání na odboru zdravotnictví kvůli plným kapacitám záchytek. Důvodem jsou zejména karanténní 
opatření, jelikož pacienti záchytek mají i přidružené infekce. Snížil se počet konfliktních předávek pacientů. Jedná se 
o jednotky za měsíc. Dále sdělil, že již druhým rokem funguje online kapacita jednotlivých zdravotnických zařízení, ve 
kterých definovalo Ministerstvo zdravotnictví ČR, rezervní lůžka. Díky tomu se snížila předávací doba pacientů. Také 
úspěšně pokračuje projekt vlastní dopravní zdravotní služby. Odváží cca 500 pacientů měsíčně. Další vozy jsou v 
soutěži. Díky tomu bude obslužnost nižších naléhavostí komfortnější. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz na nové sanitní vozy a jejich termíny dodání. 
 
ředitel Kolouch - odpověděl, že nyní dochází k postupnému předávání vozidel na základě předávacích protokolů. Část 
vozů má být předána během 14 dnů a zbytek do konce srpna. 

 

6. Zpráva o činnosti KŘP za duben 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, ředitel krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy. 
Informoval, že se na ně obrátili zástupci některých institucí, např. úřadů práce, kde společně s MP HMP zajišťují 
zvýšený dohled, dále to jsou České dráhy a problémy s graffiti a podobný problém má i Dopravní podnik HMP. Již je 
domluvena určitá spolupráce. Problematika oblasti Andělu je, zejména ve sníženém pocitu bezpečí obyvatel, jelikož 
se tam zdržují určité skupiny bezdomovců, narkomanů a jiných. Probíhá tam také zvýšený dohled. Dále čekají, co 
přinese uzavření Barrandovského mostu. Sdělil, že v oblasti personální je stále podstav cca 1000 policistů. Proto se 
chystá seznam agend/činností, která by policie mohla omezit (např. zpracování podkladů při nehodách). Chtějí 
vstoupit do jednání s Českou kanceláří pojistitelů, aby v tomto byli nápomocni. Bude třeba i legislativních změn. 
Proběhla schůzka na Vládě ČR, kde se probíraly demonstrace na magistrále. Dokládali veškeré úkony, které byly při 
tomto realizovány. Dobře také zvládli zajistit pochod fanoušků Slavia Praha na Letnou před pohárovým utkáním. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - požádal o zaslání podkladů týkající se legislativních změn v rámci agendy policie, v momentě, kdy 
to bude aktuální. Disponuje již změnami návrhů týkající se MP HMP a může je dále předat zástupcům na vládní 
úrovni. 

 

7. Zpráva o činnosti HZS hl. m. Prahy za duben 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Vysvětlil, že díky počasí s větším 
množstvím srážek, se ve statistikách objevuje méně požárů, než tomu bylo léta předtím. Musela být zavedena 
protipovodňová opatření (zavření náplavek a aktivity na Čertovce), naštěstí bez další gradace. Museli řešit požáry ve 
výškových budovách a zejména evakuace většího počtu osob. Také se zmínil o požárů stájí na Císařském ostrově, kde 
zahynulo osm koní. Pachatel byl již zadržen. Opět také řešili požár v souvislosti s bezdomovci, konkrétně bývalá 
ubytovna v Malešicích. Počty těchto typů incidentů se zvyšují. Dále proběhla debata týkající se problémových budov, 
kde se scházejí bezdomovci a jejich vlastnických práv. Na závěr se zmínil o požáru plně elektrického auta v 
podzemních garážích, kdy během jeho nabíjení, vznikl požár. Jednalo se o první výskyt takového požáru v ČR. Díky 
tomuto mají spoustu poznatků, zejména negativních. Nicméně zvládnout požár se podařilo i díky přívětivým 
podmínkám (noc, prázdné garáže atd.) Plánují tématické cvičení zaměřené zejména na přepravu a odstavení 
speciálního kontejneru, ve kterém jsou tato auta ponořena a probíhá proces dohořívání. Z hlediska statistiky se 
jednalo o druhý případ v Praze.  
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Předseda Ptáček požádal o zasílání pozvánek na jednotlivá cvičení. Ředitelka Štalmachová pozvala členy výboru na 
velké cvičení Výstavba PPO, které se uskuteční 27. - 28. 5. 2023 v Chuchli. Upozornila, že u jiných cvičení jsou 
jednotliví organizátoři ze složek IZS, a ne vždy je vhodné, aby se některých cvičeních účastnila veřejnost. 

 

8. Zpráva o činnosti SS HMP za duben 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Sdělil, že v minulém měsíci proběhly 
zkoušky čerpadel na 14 čerpacích místech. Na Čertovce proběhla provozní zkouška protipovodňového uzávěru. Také 
pokračovala standardní údržba všech krytů CO. V rámci odtahů bylo za minulý rok odvedeno do rozpočtu hlavního 
města Prahy přes 40 mil. Kč. Bylo otevřeno odstavné parkoviště v Motole. Na polygonu v Dubči byli proškoleni, ve 
výstavbě mobilních prvků PPO, zástupci JSDH středočeského kraje a členů oblastního spolku ČCK. V rámci 
investičních akcí je ve fázi realizace stavba skladové haly a rekonstrukce stávající skladové haly v Dubči. 

 

9. Různé a závěr 

Plk. Mgr. Petr Matějček, ředitel krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy se zmínil o projektu Prvosledové hlídky na 
motorkách. Počítá se se zkušebním provozem na dvou motorkách a v případě pozitivních ohlasů by došlo k jejich 
rozšíření. Výhodou je rychlý dojezd hlídky v rámci Prahy. Již je určena technická specifikace. Rád by tento projekt v 
budoucnu více přiblížil členům výboru. Ředitelka Štalmachová uvedla, že je snaha podporovat složky IZS a jejich 
projekty. K tomu slouží rozpočtová kapitola 07 - BEZPEČNOST, ze které na základě žádostí, mohou složky IZS, získat 
finance. 
 
Člen výboru Hora otevřel téma, zda by ZZS HMP měla mít v rozpočtu svou kapitolu v 07 - BEZPEČNOST, aby bylo 
jednodušší a efektivnější získávat finance na výstavbu a rekonstrukce výjezdových základen, jak je tomu nyní u 
služeben KŘ Policie HMP a MP HMP. Ředitel Kolouch tento návrh ocenil a byl požádán o zpracování materiálu týkající 
se jednotlivých výjezdových základen v rámci Prahy, jejich vlastnictví, zda potřebují rekonstrukci, jejich stav a další 
specifikace. Ředitelka Štalmachová doplnila, že financování rekonstrukcí služeben je vázáno na Koncepci a 
předcházely tomu dlouhá vyjednávání. Navíc v letošním roce se v této kapitole nachází méně peněz a bude nutné 
další opatřit. Upozornila, že jednotlivé MČ musí o tyto finance žádat, v případě, že jsou k dispozici, nedostanou je 
automaticky. Člen výboru Hora navrhuje tuto problematiku zařadit na příští jednání výboru. 
 
Člen výboru Ondra požádal o změnu času, ze 14:00 hod. na 15:00 hod., kdy by proběhly prezentace složek IZS (dle 
místa jednání) a dále standardní jednání výboru. Předseda Ptáček odpověděl, že červnové jednání proběhne v 
prostorech OSKŠ HMP na Nové Radnici a další jednání se postupně i s časy naplánují. 
 
Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 16:40 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Martin Hrubčík, MBA, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 


